
Teknik- og Miljøforvaltningen 

TMF BPM Sekretariat (4084)  

Besvarelse vedrørende Eventyrkiosken 

Medlem af Borgerrepræsentationen Jonas Bjørn Jensen (A) har den 

30. november 2021 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og

Miljøforvaltningen.

Spørgsmål 

1. Hvad af baggrunden for ikke at lade lejeren af Eventyrkiosken holde

åbent om vinteren?

2. Stiller vi lejere af vores egne faciliteter dårligere end fx kaffe-vogne,

som kan få tilladelse til at stille op ved legepladser og andet hele

året?

3. Hvilken dialog har der været mellem kommunen og lejeren af

Eventyrkiosken i forbindelse med mulighed for at holde åbent om

vinteren?

4. Hvis man er af den overbevisning, at det er fornuftigt med

helårsåbent i Eventyrkiosken, hvad skal der så til, for at den

mulighed kan stilles til rådighed for lejeren?

Svar 

Ad 1.  

Begrundelsen for vinterlukning er historisk begrundet i driftsmæssige 

forhold som f.eks. vinterlukning af nærliggende toilet og ønsket om, at 

parken kan hvile i vintertiden, og det derfor bør undgås at etablere 

ekstra tiltag i parkerne, der slider på arealerne. 

Eventyrkiosken har for vintersæsonen 2021 og 2022 fremsat ønske om 

at holde ekstraordinært åbent grundet COVID-19, hvilket forvaltningen 

har imødekommet. 

Ad 2.  

Forvaltningen kan oplyse, at salg fra faste lokationer som f.eks. 

Eventyrkiosken ikke umiddelbart er sammenligneligt med salg fra 

mobile kaffevogne.  

Salg fra faste lokationer som f.eks. Eventyrkiosken kræver dels 

konkurrenceudsættelse, overvejelser omkring drift og fredning, 

14-01-2022

Sagsnummer i F2 

2021 - 9233 

Dokumentnummer i F2 

710316 

Sagsnummer i eDoc 

2021-0385695 

 



 

 

 

herunder tilslutning til forsyning og kloak mv. samt indgåelse af 

lejekontrakt på markedskonforme vilkår.  

 

Ad 3.  

Det har været forvaltningens praksis at give afslag på at holde 

vinteråbent i Fælledparken. 

 

Forvaltningen har dog imødekommet Eventyrkioskens ønske om at 

holde åbent i vintersæsonen 2021 og 2022 grundet de særlige forhold 

grundet COVID-19. 

 

Forvaltningen kan orientere om, at forvaltningen i forbindelse med den 

kommende udviklingsplan for Fælledparken vil arbejde for, at det bliver 

muligt for kiosker/caféer at holde vinteråbent. Arbejdet vedrørende den 

kommende udviklingsplan for Fælledparken forventes påbegyndt i 

2022. 

 

Ad 4. 

Forvaltningen vil arbejde for, at det bliver muligt at holde vinteråbent i 

den kommende udviklingsplan for Fælledparken. 

 

Areallejekontrakten for kioskbygningen Eventyrkiosken udløber 

imidlertid den 31. december 2022.  

 

Eftersom Eventyrkioskens areallejekontrakt udløber, kan der være 

forhold omkring mulig konkurrenceudsættelse af areallejekontrakt og 

lejefastsættelse, der vil skulle undersøges nærmere, inden forlængelse 

af Eventyrkioskens lejekontrakt vil kunne finde sted. 

 

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på kk.dk/artikel/spørgsmål-til-teknik-

og-miljøudvalget. 

 

 

Hans Christian Karsten 

Vicedirektør 


